
 

Schriftelijke vragen huisvesting Vijf Eiken 

De fractie van de VVD Gilze en Rijen heeft de volgende vragen aan het college van B&W over 

onderwijshuisvesting in Rijen en specifiek van basisschool De Vijf Eiken.  

 

1. Het bestuur van PCPO heeft een feitenrelaas aan de raadsfracties gestuurd over de 

huisvestingssituatie van de Vijf Eikenschool in Rijen West. Zie bijlage 1 voor dit feitenrelaas. 

Ook de ouders hebben een feitenrelaas gestuurd. Zie bijlage 2 voor dat feitenrelaas. Kunt u 

zich vinden in beide feitenrelazen? Zo nee, op welk punt of op welke punten kunt u zich hier 

niet in vinden? 

 

In het contact dat wij hadden met de school, bleek ons dat de huisvestingsproblematiek voor volgend 

schooljaar nog groter is dan voor het huidige schooljaar. Vandaar dat diverse fracties, waaronder wij, 

in de meest recente vergadering van de raadscommissie Samenleving hebben verzocht dit onderwerp 

te agenderen voor de vergadering van 1 februari aanstaande.  

 

Voor de huisvesting van leerlingen in het basisonderwijs is in het onderwijshuisvestingsbeleid steeds 

uitgegaan van de prognoses van Pronexus. In het gesprek dat wij als fractie hadden met bestuur, 

directie en ouders van de Vijf Eiken, werd ons duidelijk dat deze methode niet aansluit bij de realiteit 

van vandaag omdat in het model de lange termijn gegevens dominant zijn en de recentere 

ontwikkeling van de leerlingaantallen maar van geringe invloed zijn op de uitkomst van het model.  

Een alternatief zou zijn een inventarisatie van de werkelijke leerlingaantallen van de betrokken 

scholen, uitgesplitst per jaargroep. Deze gegevens zouden dan geëxtrapoleerd kunnen worden naar 

de komende jaren met daarbij een schatting van de te verwachten instroom op basis van de 

zogenaamde ‘basisgeneratie’ uit de prognose. 

 

2. Bent u bereid deze inventarisatie voor alle scholen in Rijen te doen en deze met de 

raadscommissie Samenleving van 1 februari te delen? Zo nee, waarom niet? De prognose 

van de Vijf Eiken is door de school reeds aan de fracties ter beschikking gesteld. Zie hiervoor 

bijlage 3. 

 

Bij het vaststellen van het Integraal HuisvestingsPlan Onderwijs 2010-2020 (IHP) heeft de raad 

expliciet bepaald dat het IHP beschouwd moet worden als een plan waaraan de schoolbesturen geen 

claims kunnen ontlenen en dat de definitieve vaststelling van de investeringen jaarlijks plaats vindt via 

het reguliere onderwijshuisvesting programma. Inmiddels zijn we zeven jaar verder en is er ook 

feitelijk behoorlijk wat veranderd. Met name de verplaatsing van De Kring heeft een grotere impact op 

de leerlingenaantallen in Rijen West dan destijds voorzien leek. 



 

3. Bent u bereid om te kijken naar de uitgangspunten waarop het IHP gebaseerd is, met name 

ten aanzien van de behoefte aan lokalen in Rijen West? Zo nee, waarom niet? 

 

4. Bent u bereid bij deze herijking uit te gaan van de feitelijke prognoses van de schoolbesturen? 

Zo nee, waarom niet? 

 

5. Wilt u bij het herzien van de uitgangpunten onderscheid maken tussen de behoefte voor 

lokalen in Rijen Oost en Rijen West zoals dat onderscheid nu gemaakt wordt tussen de vier 

dorpen van onze gemeente? Zo nee, waarom niet? 

 

6. Vrijheid van onderwijs is een belangrijk grondrecht in Nederland. Dat maakt dat we scholen 

niet kunnen dwingen tot een leerlingenstop. Uiteraard is er wel overleg mogelijk met de 

scholen om tot een andere verdeling te komen van leerlingen, maar de keuze van een school 

hoort wat ons betreft altijd bij de ouders te liggen. Deelt u deze mening? Zo nee, waarom niet? 

  

7. Voor komend schooljaar is er behoefte aan extra lokalen bij de Vijf Eiken. Welke 

mogelijkheden zijn er om de school tijdelijk uit te breiden met extra lokalen? 

 

8. Ook op de langere termijn laten de prognoses van het schoolbestuur een feitelijk hoger aantal 

leerlingen zien dan waarvan in het IHP is uitgegaan. Welke mogelijkheden zijn er om de 

school permanent uit te breiden met extra lokalen? 

  

9. Bent u het met het schoolbestuur en de VVD-fractie eens dat het voor de ouders belangrijk is 

dat er op tijd duidelijkheid moet zijn over de huisvesting in schooljaar 2017-2018? Zo nee, 

waarom niet? 
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